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Datum:   28. 1. 2022 
 
 
Občinski svet Občine Ajdovščina 
 
 
 
Zadeva:  Sklep o podpisu pisma o nameri o prevzemu blata iz komunalnih 

čistilnih naprav v nadaljnjo termično predelavo 
 
 
Predlagatelj:    Tadej Beočanin, župan Občine Ajdovščina  
 
 
Gradivo pripravil:   Oddelek za gospodarstvo in gospodarske javne službe,  

Alenka Čadež Kobol 
Komunalno stanovanjska družba d.o.o., Ajdovščina, Luka Jejčič 

 
 
Pristojno delovno telo:   Odbor za gospodarstvo in gospodarske javne službe 
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
26. seja 10. točka dnevnega reda



 

Predlagam, da na podlagi 16. člena Statuta Občine Ajdovščina (Uradni list RS, št. 44/12, 85/15, 
8/18, 38/18) Občinski svet občine Ajdovščina na svoji _____ seji dne ________ obravnava in 
sprejme naslednji  
 
 

 
 

S K L E P 
  

 
 
Občinski svet se strinja z vsebino Pisma o nameri o prevzemu blata iz komunalnih čistilnih 
naprav v nadaljnjo termično predelavo ter pooblašča župana Tadeja Beočanina, da ga podpiše.   
 
 
 
Številka: 
Datum:  
 
 
 
 ŽUPAN, 
 Tadej Beočanin, l. r. 

 
 
 
 

  



Mestna občina Ljubljana, Mestni trg 1, 1000 Ljubljana, ki jo zastopa župan Zoran Janković  
(v nadaljevanju: MOL) 
 
in  
OBČINA Ajdovščina, Cesta 5. maja 6a, 5270 Ajdovščina, ki jo zastopa župan Tadej Beočanin   
(v nadaljevanju: OA) 
 
skleneta 

PISMO O NAMERI 
o prevzemu blata iz komunalnih čistilnih naprav  

v nadaljnjo termično predelavo 
 

1. 
Podpisnici tega pisma o nameri uvodoma ugotavljata: 

- da namerava MOL na lokaciji Centralne čistilne naprave Ljubljana, Cesta v Prod 100, 
Ljubljana, dograditi napravo za čiščenje komunalne odpadne vode z objekti za termično 
predelavo blata iz komunalnih čistilnih naprav (v nadaljevanju: KČN), 

- da je izvajalec obvezne občinske gospodarske javne službe odvajanja in čiščenja 
komunalne in padavinske odpadne vode na območju MOL JAVNO PODJETJE VODOVOD 
KANALIZACIJA SNAGA d.o.o., Ljubljana (v nadaljevanju: izvajalec), 

- da se za potrebe izvedbe investicije iz prve alineje te točke, preverja interes občin, kot 
nosilcev zagotavljanja obveznih občinskih gospodarskih javnih služb, za sodelovanje pri 
zagotavljanju zadostnih količin blata (št. 19 08 05) ustrezne kvalitete iz KČN, ki se 
termično predela, 

- da bo MOL del sredstev, potrebnih za investicijo iz prve alineje te točke, skušal pridobiti 
iz državnih oziroma evropskih sredstev. 

2. 
Občina Ajdovščina s podpisom predmetnega pisma o nameri izraža interes za sodelovanje pri 
odvozu količin blata ustrezne kvalitete iz centralne čistilne naprave Ajdovščina, v termično 
predelavo. 

3. 
Pismo o nameri je sestavljeno in podpisano v 2 (dveh) enakih izvodih, pri čemer vsaka 
podpisnica prejme 1 (en) izvod in prične veljati s podpisom zastopnikov obeh podpisnic. 
 
Številka:         Številka: 
Datum:          Datum:  
                                                             

MESTNA OBČINA LJUBLJANA      
Župan 

Zoran Janković 

 OBČINA Ajdovščina 
Župan 

Tadej Beočanin 
 
 

 
  



Obrazložitev 
 
1. Pravni temelj: 
 
Statuta Občine Ajdovščina (Uradni list RS, št. 44/12, 85/15, 8/18, 38/18) 
Blata iz komunalnih in skupnih čistilnih naprav nastajajo pri čiščenju komunalnih odpadnih voda 
kot odpadek. Blata iz komunalnih in skupnih čistilnih naprav so, v skladu z zakonodajo EU, 
izvzeta iz toka komunalnih odpadkov (niso komunalni odpadek). Ravnanje z blati je del postopka 
odvajanja in čiščenja komunalnih odpadnih voda in je skladno z nacionalno zakonodajo v 
pristojnosti lokalnih skupnosti del obvezne lokalne javne gospodarske službe odvajanja in 
čiščenja komunalnih odpadnih voda. 
 
 
2. Razlogi za sprejem ter cilji in rešitve sklepa: 
 
Obvezna ravnanja z blati komunalnih ali skupnih čistilnih naprav in predvidene tehnike obdelave 
blata iz komunalnih ali skupnih čistilnih naprav so navedene v leta 2016 sprejetem Programu 
ravnanja z odpadki in programu preprečevanja odpadkov RS. V pripravi je novelacija 
navedenega programa, ki pa na področju obdelave blata komunalnih ali skupnih čistilnih naprav 
prinaša spremembe na področju termične obdelave in sicer le monosežig s kasnejšo 
rekuperacijo fosforja. Ministrstvo za okolje in prostor podpira kot končno dispozicijo BKČN 
mono-sežig, ker je ena ključnih tehnologij pri prehodu na podnebno nevtralnost in bolj krožno 
gospodarstvo. Zato je preko SOS, ZMOS in ZOS pozvalo občine, da 
pripravijo  pobude  o  postavitvi  objektov za mono-sežig  blata  iz  komunalnih čistilnih naprav 
in pripravilo izhodišča in pogoje za določitev potencialnih lokacij mon-sežiga blata iz komunalnih 
čistilnih naprav. 

Občini Ajdovščina je tovrstno pobudo prejela s strani podjetja VOKA Snaga, ki skupaj z Mestno 
občino Ljubljana pripravlja izhodišča za postavitev naprave za termično predelavo blata 
komunalnih čistilnih naprav.  

Glede na to, da je projekt še v začetni fazi in nimamo še znanih vseh podatkov (o skupnem 
vlaganju občin podpisnic, ceni javne službe, kakšna bo razlika v ceni, ali pristopimo sedaj, ali 
kasneje), obenem pa trenutno ne dosegamo zahtevane sušine blata 18% (v občini Ajdovščina  je 
v letu 2021 nastalo 2363 ton odpadnega blata s povprečno sušino 15 %),  kar neposredno vpliva 
na količine blata, ki bi ga potencialno odvažali na drugo lokacijo, smo pismo o nameri skupaj s 
Komunalno stanovanjsko družbo preučili in ga modificirali. Spremenjeno besedilo, ki je v 
obravnavi,  je bilo že potrjeno s strani VOKA SNAGA Ljubljana.  

 
3. Ocena finančnih in drugih posledic sprejema sklepa: 
V tem trenutku se šele zbirajo vhodni podatki o vključitvi v skupen sistem, zato ocene finančnih 
posledic še ni mogoče podati.  
 Tadej Beočanin, l. r. 
 župan  
  



MNENJE ODBORA ZA GOSPODARSTVO IN GOSPODARSKE JAVNE SLUŽBE 
 
Odbor za gospodarstvo in gospodarske javne službe je na svoji 21. seji dne 26. 1. 2022 
obravnaval predlog Pisma o nameri o prevzemu blata iz komunalnih čistilnih naprav v nadaljnjo 
termično predelavo ter se strinja z njegovo vsebino, zato predlaga, da ga občinski svet 
obravnava in sprejme. 
 
         Katja Mužina, s. r. 
         predsednica odbora 
 
 



 
 

 
 

 
 

Datum: 18.01.2022 
 
 
 
PROBLEMATIKA BLAT IZ ČISTILNIH NAPRAV IN VOKA SNAGA 
PISMO O NAMERI ZA MONOSEŽIG 
 
 
V Sloveniji se že dalj časa soočamo z velikim  problemom predelave odpadnih blat iz čistilnih 
naprav. Tehnološko gledano obstaja več možnosti od katerih se v praksi uporabljata aerobna 
stabilizacija oziroma kompostiranje ter sežig.  
 
V občini Ajdovščina  je v letu 2021 nastalo 2363 ton odpadnega blata s povprečno sušino 15 %, 
v občini Vipava 725 ton s povprečno sušino 16 %. Ob tem naj opozorimo, da se na centralne 
čistilne naprave vozijo v obdelavo tudi vsa blata iz manjših čistilnih naprav!  
KSDA določene količine odpadnih blat v CERO Dolga Poljana aerobno stabilizira tako, da jih 
meša z določenim odstotkom biorazgradljivih odpadkov ter kompostira. Kompost, ki nastane,  
uporablja za prekrivanje telesa odlagališča. Določen del blat pa prevzema podjetje Saubermacher, 
ki je bilo tudi edino prijavljeno na razpisu in sicer ga odvaža po ceni 239 EUR za tono brez DDV. 
Saubermacher blato odvaža k svojim prevzemnikom v  tujini, kjer se blato kompostira ali sežiga. 
Iz Občine Ajdovščina smo 1.628 ton blata obdelali sami, 736 ton pa ga je prevzel Saubermacher. 
Iz občine Vipava smo lani 474  ton blata obdelali sami, 251 ton pa ga je prevzel Saubermacher. 
Blato iz obeh občin ustreza potrebnim parametrom za proizvodnjo komposta prvega ali drugega 
kompostnega razreda, ki bi se lahko uporabljal na kmetijskih in nekmetijskih zemljiščih. 
 
V decembru se je na obe občini obrnilo podjetje VO-KA Snaga Ljubljana, ker je Mestna občina 
Ljubljana na Ministrstvo za okolje in prostor naslovila namero za postavitev naprave za termično 
predelavo blata s tehnologijo monosežiga. Naprava naj bi se postavila na lokaciji Centralne 
čistilne naprave Ljubljana. Za načrtovanje naprave so razposlali pismo o nameri, s katerim bi od 
občin pridobili količine blat, ki bi jih oddale v predelavo. Ministrstvo termično predelavo 
obravnava kot izvajanje obvezne občinske gospodarske javne službe. Se pa Ministrstvo ni še 
opredelilo, da bodo vse lokalne skupnosti obvezane blato, ki nastane na KČN oddati v termično 
obdelavo. V danem trenutku tudi še ne moremo ocenjevati ali bo evropska regulativa v 
prihodnosti to tehnologijo postavila kot edino rešitev in do kdaj bi se v takem primeru lahko 
uporabljale ostale tehnologije. Ocenjuje se, da bi za celotno Slovenijo morali postaviti dve 
sežigalnici in na MOP sta namero po izgradnji objekta monosežiga oddali še MO Ptuj ter MO 
Velenje. Logistično gledano je vsekakor bližja Ljubljana, vendar je v tem trenutku nemogoče 
oceniti čigava storitev bo vključujoč stroške transporta na koncu ugodnejša. Prav tako 
nimamo informacije kakšna bo razlika v ceni, če pismo o nameri podpišemo in kakšna bo 
cena v primeru, da pristopimo kasneje.  
 
Ob tem se postavljajo še številna druga vprašanja. Upoštevajoč ekonomiko je trenutni strošek 
aerobne stabilizacije v CERO 23 EUR za tono blata iz CČN Ajdovščina, 33 EUR za tono blata (s 
prevozom vred) iz obeh ČN Vipava, med tem ko je strošek odvoza 239 EUR. Seveda v tem 
trenutku ne vemo kakšen bo strošek sežiga, lahko pa izračunamo, da pri trenutnih cenah, s 
kompostiranjem, uporabnikom v Ajdovščini prihranimo 351.648 EUR, v Vipavi pa 97.644 
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EUR, ker blata ne odvažamo v tujino. Glede na kapacitete ocenjujemo, da bi predelavo blata 
v CERO lahko izvajali še cca 30 let. Seveda ob pogoju, da se med tem ne spremeni 
zakonodaja, ki bo določala drugačne pogoje.  
 
Drugo vprašanje je, kakšen razvoj oz. investicije bomo planirali v lastno infrastrukturo - 
tehnologijo. Nujo po investicijah imamo že v tem trenutku - ne glede na končno rešitev za 
predelavo blata. Neustrezna oz. zastarela tehnologija dehidracije blata je draga, nas onemogoča 
in še vprašanje je, če zaradi nje sploh lahko pristopimo s pismom o nameri. VO-KA Snaga 
namreč ob podpisu pisma o nameri postavlja pogoj, da je sušina blat min 18 %. Blato iz ČN 
Vipava jo ima 16 %, blato iz CČN Ajdovščina pa 15%. V Ajdovščini bi morali nujno investirati 
v novo dehidracijo blata, s katero bi dosegli sušino vsaj 21% in letne količine blata že s tem 
zmanjšali za 675 ton! V Vipavi bi morali investirati v novo napravo za dehidracijo blata iz 
industrijske čistilne naprave. Za tem bi se lahko odločili še za investicijo v sušenje blata, s katero 
bi skupne količine blat iz obeh občin iz 2435 ton zmanjšali na 523 ton. V primeru, da bi se sušila 
samo blata iz občine Ajdovščina bi količine iz 1688 ton zmanjšali na 394 ton (90 %s.s.), v 
Vipavi pa na 129 ton blata  (90% s.s.).  Projekt za novo dehidracijo v CČNA je bil že narejen in 
je skupaj z gradbenimi deli ocenjen na 750.000 EUR, med tem ko projekt sušenja ocenjujemo na 
cca 900.000 EUR s tem, da gre v tem primeru za kontejnersko izvedbo, kot jo imajo na čistilni 
napravi v Logatcu in investicija s tem ni pogojena z gradbenimi deli. V primeru lastnih investicij 
bi torej bistveno znižali stroške pred končno predelavo in količine ter posledično ceno končne 
predelave ne glede na to, kakšna bo.  
 
Navedli smo strošek lastnega kompostiranja in trenutno ceno odvoza, vprašanje pa je kakšna bo 
cena sežiga, če občina pristopi s pismom o nameri in kakšna bo cena, če bi se za to odločili 
naknadno. Kot smo že omenili, se postavlja tudi vprašanje, v kateri sežigalnici bi skupaj s 
prevozom dosegali boljšo ceno. V primeru odločitve, da se s pismom o nameri pristopi k 
projektu, se nam vsekakor odpre še eno vprašanje in to je, s kakšnimi količinami pristopiti v 
projekt, ker se bodo morale  trenutne količine z lastnimi investicijami radikalno zmanjšati.  
 
Predlog KSDA je, da se v prihodnjih letih nujno planirajo omenjene investicije, ker bomo s tem 
bistveno pocenili storitve. Natančne kalkulacije prihrankov bodo pripravljene ob vsakem 
projektu posebej, v grobem pa smo vam prihranke prikazali že zgoraj. Pismo o nameri bi bilo 
smotrno podpisati, vendar ne v taki obliki. Zahtevanih minimalnih sušin trenutno ne dosegamo in 
v pismu o nameri bi morali to specificirati. Količine je potrebno določiti po letih različno oz.  
vezano na plan investicij. Trenutno bi lahko v sežig oddali okrog  1/3 količin (750 -800 ton) iz 
Ajdovščine in okrog 1/3 količin (250 ton) iz Vipave. To so približne količine, ki jih trenutno 
prevzema Saubermacher. 
 
 
Pripravili: 
V KSD Ajdovščina d.o.o. 
Luka Jejčič, Barbara Štravs in Igor Madon 
 
 



POSREDOVANO E-SPOROČILA VOKA OA IN KSDA 

Zadeva: TPB-LJ_Pismo o nameri_Vprašalnik za blato 
Datum: Thu, 2 Dec 2021 13:43:41 +0000 
Od: VOKASNAGA termicna predelava blata <tpb-lj@vokasnaga.si> 

Spoštovani, 

tako občine kot izvajalci obvezne občinske gospodarske javne službe odvajanja in čiščenja 
komunalne in padavinske odpadne vode (oz. upravljavci KČN) ste bili z naše strani po e-pošti že 
obveščeni o dani nameri Mestne občine Ljubljana (MOL) na Ministrstvo za okolje in prostor 
(MOP) o postavitvi naprave za termično predelavo blata s tehnologijo monosežiga na Centralni 
čistilni napravi Ljubljana. Na e-naslove občin vam je bil prav tako že posredovan dopis in 
povabilo k sodelovanju s strani MOL. 

Kot dopolnitev predhodnim sporočilom dodajamo informacijo, da MOP postavitev naprave za 
termično predelavo blata s tehnologijo monosežiga obravnava kot izvajanje obvezne občinske 
gospodarske javne službe, kar najdete zapisano v njihovem pozivu, posredovanem vsem 
občinam v Sloveniji z dne  12. 7. 2021. Gre torej za dograditev naprave za čiščenje komunalne 
odpadne vode z objekti za termično predelavo blata iz KČN. To pa ne pomeni, da so vse lokalne 
skupnosti obvezane blato, ki nastaja na KČN, oddati v termično predelavo. Gre povsem za vašo 
odločitev, kako boste z vašim blatom v bodoče ravnali. MOP se namreč do danes ni opredelilo 
s konkretnejšimi navodili in usmeritvami vezanimi na to področje. Zavedati pa se je potrebno, 
da zahteva postavitev naprave za termično predelavo blata skrbno dodelan koncept, ki bo 
dolgoročno in učinkovito služil svojemu namenu. 

Skladno z zadnjimi dognanji stroke, trendi v Evropi ter nenazadnje tudi s smernicami, ki jih 
formira Evropska komisija, se tehnologija monosežiga blata med številnimi drugimi postopki 
implicitno postavlja v ospredje. Najrazvitejše države v EU te izsledke že intenzivno 
implementirajo in s tem dodatno pospešujejo razvoj področja v tej smeri. To pomeni, da bodo 
alternativne rešitve ravnanja z blatom srednjeročno podvržene vedno večjim pritiskom in 
zaostritvam, kar potencialno podaljšuje trenutno stanje v Sloveniji in povečuje negotovost za 
dolgoročno načrtovanje. V zadnjem času se na trgu že pojavljajo tehnologije termične 
predelave, ki se osredotočajo tudi na koncepte snovne izrabe sekundarnih surovin, kar 
omogoča hkratno naslavljanje večjega obsega bodočih ciljev tudi na področju krožnega 
gospodarstva in snovne samozadostnosti – zahteve, ki se bodo v naslednjih letih intenzivirale.  Z 
upoštevanjem celostnega spektra robnih pogojev smo tudi mi sprejeli prepričanje, da 
je termična predelava blata s tehnologijo monosežiga najustreznejša rešitev, zato trdno 
verjamemo v uresničitev podane namere. 

Prosimo vas za temeljit razmislek, kako boste z vašim blatom v prihodnje ravnali. V kolikor se 
boste odločili za termično predelavo na CČN Ljubljana vas vabimo k podpisu po E-pošti 
posredovanega pisma o nameri. Podpis tega dokumenta naj že danes resnično predstavlja vašo 
trdno odločitev. Vhodne količine blata in s tem predvidena velikost naprave so ključnega 
pomena za nadaljnje korake pri načrtovanju. Izvajalce javnih služb (upravljavce KČN) istočasno 
tudi naprošamo za izpolnitev in posredovanje podatkov v excel datoteki, priloženi po e-mailu. 
Podpisano pismo o nameri in podatke o blatu pričakujemo do 16. decembra 2021. 

mailto:tpb-lj@vokasnaga.si


Za vsa vprašanja, komentarje in diskusije smo Vam na voljo: Mojca Vrbančič, T 01 58 08 219 in 
E-naslov tpb-lj@vokasnaga.si. Veseli bomo vašega odziva. 

Vse občine in upravljavce KČN, ki boste oddali podpisano pismo o nameri, bomo v nadaljevanju 
obveščali o vseh pomembnih korakih. Lepo vabljeni tudi k sodelovanju, glede na vaš izkazan 
interes. 

V upanju na uspešno sodelovanje vas lepo pozdravljamo. 

  

Direktor družbe: 

Krištof Mlakar 

 

mailto:tpb-lj@vokasnaga.si
















PRVI PREDLOG VOKA SNAGA 
 
Mestna občina Ljubljana, Mestni trg 1, 1000 Ljubljana, ki jo zastopa župan Zoran Janković  
(v nadaljevanju: MOL) 
 

in  

OBČINA Ajdovščina, Cesta 5. maja 6a, 5270 Ajdovščina, ki jo zastopa župan Tadej Beočanin   
(v nadaljevanju: OA) 
 

 

skleneta 

 

PISMO O NAMERI 

za predajo in prevzem blata iz komunalnih čistilnih naprav  

v nadaljnjo termično predelavo 

 

1. 

Podpisnici tega pisma o nameri uvodoma ugotavljata: 

- da namerava MOL na lokaciji Centralne čistilne naprave Ljubljana, Cesta v Prod 100, 
Ljubljana, dograditi napravo za čiščenje komunalne odpadne vode z objekti za termično 
predelavo blata iz komunalnih čistilnih naprav (v nadaljevanju: KČN), 

- da je izvajalec obvezne občinske gospodarske javne službe odvajanja in čiščenja 
komunalne in padavinske odpadne vode na območju MOL JAVNO PODJETJE VODOVOD 
KANALIZACIJA SNAGA d.o.o., Ljubljana (v nadaljevanju: izvajalec), 

- da se za potrebe izvedbe investicije iz prve alineje te točke, preverja interes občin, kot 
nosilcev zagotavljanja obveznih občinskih gospodarskih javnih služb, za sodelovanje pri 
zagotavljanju zadostnih količin blata (št. 19 08 05) ustrezne kvalitete iz KČN, ki se 
termično predela, 

- da bo MOL del sredstev, potrebnih za investicijo iz prve alineje te točke, skušal pridobiti 
iz državnih oziroma  evropskih sredstev, 

- da je na območju občine OA,  v okviru izvajanja obvezne občinske gospodarske javne 
službe odvajanja in čiščenja komunalne in padavinske odpadne vode interes predati v 
termično predelavo  1700 t blata v koledarskem letu. 

2. 

Podpisnici s podpisom predmetnega pisma o nameri izražata obojestranski interes po 
dolgoročnem sodelovanju, in sicer s strani Občine Ajdovščina v obliki zagotavljanja 
opredeljenih količin blata ustrezne kvalitete iz KČN ter s strani MOL z dograditvijo naprave za 



čiščenje komunalne odpadne vode z objekti za termično predelavo blata iz KČN in s prevzemom 
tega blata v nadaljnjo termično predelavo s strani izvajalca. 

3. 

Pismo o nameri je sestavljeno in podpisano v 2 (dveh) enakih izvodih, pri čemer vsaka 
podpisnica prejme 1 (en) izvod in prične veljati s podpisom zastopnikov obeh podpisnic. 

 

Številka: 

Datum: 15.12.2021 

 
MESTNA OBČINA LJUBLJANA      

Župan 
Zoran Janković 

 
 
 

 OBČINA Ajdovščina 
Župan 

Tadej Beočanin 
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